

"11. Import taxes shall not be imposed on relief and rehabilitation supplies received under the United Nations programme.

"12. The authorities in Korea should maintain such records and make such reports on the receipt, distribution and use of relief and rehabilitation supplies as may be determined by the Agent General after consultation with them.

"13. All authorities in Korea shall freely permit the personnel of the United Nations to supervise the distribution of relief and rehabilitation supplies, including the examination of all storage and distribution facilities as well as records.

"14. The personnel of the United Nations shall be accorded within Korea the privileges, immunities and facilities necessary for the fulfilment of their function.

"15. All authorities in Korea and the Secretary-General shall use their best efforts to inform the people of Korea of the sources and purposes of the contributions of funds, supplies and services.

"16. In determining Korea's needs for relief and rehabilitation, in drawing up programmes and plans, and in implementing such programmes and plans, the agency created to administer the relief and rehabilitation programme should consult with and utilize, to the greatest extent feasible, the services of Korean authorities."

### **339 (XI). Problem of the independence of Korea: study of long-term measures to promote the economic development and social progress of Korea<sup>7</sup>**

*Resolution of 13 December 1950<sup>8</sup>*

*The Economic and Social Council,*

*Noting* the recommendation of the General Assembly in paragraph 4 of its resolution adopted on 7 October 1950<sup>9</sup> on the problem of the independence of Korea that the Economic and Social Council expedite the study of long-term measures to promote the economic development and social progress of Korea,

*Requests* the Secretary-General to make available to the twelfth session of the Council such information as in his opinion is relevant to the study of long-term measures of economic development and social progress of Korea recommended by the General Assembly.

### **340 (XI). Arrangements for consultation with non-governmental organizations<sup>10</sup>**

*Resolutions of 28 October and 14 November 1950*

A

*Resolution of 28 October 1950<sup>11</sup>*

*The Economic and Social Council,*

*Having been informed* of the delay in the admission to the United States of America of the representative of

<sup>7</sup> Document E/1875.

<sup>8</sup> See 436th meeting of the Council.

<sup>9</sup> Document A/1435.

<sup>10</sup> Document E/1892.

<sup>11</sup> See 428th meeting of the Council.

"11. Les fournitures destinées à l'assistance et au relèvement reçues au titre du programme des Nations Unies seront exonérées de droits d'importation.

"12. Les autorités de Corée tiendront la comptabilité et feront les rapports que pourra déterminer l'Agent général, de concert avec elles, en ce qui concerne la réception, la distribution et l'emploi des fournitures reçues au titre du programme d'assistance et de relèvement.

"13. Toutes les autorités de Corée accorderont toute liberté au personnel des Nations Unies pour surveiller la répartition des fournitures de secours et de relèvement et notamment pour inspecter toutes les installations d'entreposage et tous les moyens de distribution ainsi que les archives.

"14. Le personnel des Nations Unies jouira sur le territoire de la Corée des privilèges, des immunités et des facilités nécessaires à l'accomplissement de sa mission.

"15. Toutes les autorités de Corée et le Secrétaire général feront tout ce qui est en leur pouvoir pour informer le peuple de la Corée de l'origine des contributions en espèces, en nature et en services, ainsi que des fins en vue desquelles elles sont fournies.

"16. L'Agence chargée d'administrer le programme d'assistance et de relèvement devra se concerter avec les autorités coréennes et avoir, dans toute la mesure du possible, recours à leurs services pour déterminer les besoins de la Corée en matière d'assistance et de relèvement, dresser des programmes et des plans et les mettre en œuvre."

### **339 (XI). Question de l'indépendance de la Corée: étude de mesures à long terme destinées à stimuler le développement économique et le progrès social de la Corée<sup>7</sup>**

*Résolution du 13 décembre 1950<sup>8</sup>*

*Le Conseil économique et social,*

*Notant* que l'Assemblée générale, dans le paragraphe 4 de sa résolution du 7 octobre 1950<sup>9</sup> relative à la question de l'indépendance de la Corée, a recommandé au Conseil économique et social de hâter l'étude de mesures à long terme pour stimuler le développement économique et le progrès social de la Corée,

*Prie* le Secrétaire général de soumettre au Conseil, à sa douzième session, tous les renseignements qui pourraient, à son avis, servir à l'étude, recommandée par l'Assemblée générale, des mesures à long terme tendant au développement économique et au progrès social de la Corée.

### **340 (XI). Dispositions relatives aux consultations avec les organisations non gouvernementales<sup>10</sup>**

*Résolutions du 28 octobre et du 14 novembre 1950*

A

*Résolution du 28 octobre 1950<sup>11</sup>*

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant été informé* du retard apporté à l'entrée aux Etats-Unis d'Amérique du représentant de la Fédération

<sup>7</sup> Document E/1875.

<sup>8</sup> Voir la 436ème séance du Conseil.

<sup>9</sup> Document A/1435.

<sup>10</sup> Document E/1892.

<sup>11</sup> Voir la 428ème séance du Conseil.

the World Federation of Trade Unions on the occasion of the eleventh session of the Council,

*Requests* the Secretary-General:

(a) To publish immediately all documents relating to this matter<sup>12</sup> for the use of the Council members;

(b) To have prepared as soon as possible and before the end of the eleventh session, a report on the implications of the legislation and administrative measures recently adopted in the United States governing the admission of aliens with respect to the application of the Headquarters Agreement concerning the admission of experts or representatives of non-governmental organizations enjoying consultative status;

(c) To have prepared as soon as possible and before the end of the eleventh session, a legal opinion on the difficulties encountered by the representative of the World Federation of Trade Unions in attending this session; and

*Decides* to devote its attention to the consideration of these questions during the eleventh session.

#### B

#### *Resolution of 14 November 1950<sup>13</sup>*

##### *The Economic and Social Council*

*Takes note* of the memorandum submitted by the Secretary-General<sup>14</sup> on the admission to the United States of America of representatives of non-governmental organizations enjoying consultative status; and

*Requests* the Secretary-General to submit a further report to the Council at its next session on the conclusion of his negotiations with the United States Government regarding the application of the Headquarters Agreement.

#### **Other decisions taken by the Council during its resumed eleventh session**

Other decisions taken by the Council are noted below:

##### REPLACEMENT OF AN AGENDA ITEM

At its 416th meeting, on 12 October 1950, pursuant to a resolution adopted by the General Assembly on 7 October 1950, the Council decided to replace Supplementary Item No. 2 on its agenda, "Assistance for the civil population of Korea", by Supplementary Item No. 3, "Plans for relief and rehabilitation of Korea", and Supplementary Item No. 4, "Study of long-term measures to promote economic development and social progress of Korea".<sup>15</sup>

##### DESIGNATION OF STATES TO COMPLETE THE MEMBERSHIP OF THE EXECUTIVE BOARD OF THE UNITED NATIONS INTERNATIONAL CHILDREN'S EMERGENCY FUND

At its 436th meeting, on 13 December 1950, the Council elected, by secret ballot, the following States to the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund:

<sup>12</sup> See documents E/1862 and E/1863.

<sup>13</sup> See 435th meeting of the Council.

<sup>14</sup> Document E/L.123.

<sup>15</sup> See document E/1855.

tion syndicale mondiale à l'occasion de la onzième session du Conseil,

*Prie* le Secrétaire général,

a) De publier sans délai, à l'usage des membres du Conseil, tous les documents ayant trait à cette affaire<sup>12</sup>;

b) De faire préparer, le plus tôt possible et avant la fin de la onzième session, un rapport sur les incidences que les textes législatifs et les mesures administratives récemment adoptés aux Etats-Unis pour régler l'entrée des étrangers ont sur l'application de l'Accord relatif au siège en ce qui concerne l'entrée des experts ou personnes représentant des organisations non gouvernementales jouissant du statut consultatif;

c) De faire préparer, le plus tôt possible et avant la fin de la onzième session, un avis juridique sur les difficultés auxquelles a donné lieu la participation du représentant de la Fédération syndicale mondiale à la présente session; et

*Décide* de consacrer son attention à l'examen de ces questions au cours de la onzième session.

#### B

#### *Résolution du 14 novembre 1950<sup>13</sup>*

##### *Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du memorandum présenté par le Secrétaire général<sup>14</sup> au sujet de l'entrée aux Etats-Unis d'Amérique de représentants des organisations non gouvernementales jouissant du statut consultatif; et

*Prie* le Secrétaire général de présenter au Conseil, lors de sa prochaine session, un nouveau rapport sur les résultats de ses négociations avec le Gouvernement des Etats-Unis concernant l'application de l'Accord relatif au siège.

#### **Autres décisions adoptées par le Conseil pendant la reprise de sa onzième session**

On trouvera ci-dessous les autres décisions prises par le Conseil:

##### REPLACEMENT D'UN POINT DE L'ORDRE DU JOUR

A sa 416ème séance, le 12 octobre 1950, conformément à une résolution adoptée par l'Assemblée générale le 7 octobre 1950, le Conseil a décidé de remplacer le point supplémentaire n° 2 de son ordre du jour intitulé "Assistance à la population civile de Corée" par les points supplémentaires nos 3 et 4, intitulés respectivement "Programmes d'assistance et de relèvement pour la Corée" et "Etude de mesures à long terme destinées à stimuler le développement économique et le progrès social de la Corée"<sup>15</sup>.

##### DÉSIGNATION D'ÉTATS EN VUE DE COMPLÉTER LA COMPOSITION DU CONSEIL D'ADMINISTRATION DU FONDS INTERNATIONAL DES NATIONS UNIES POUR LE SECOURS À L'ENFANCE

A sa 436ème séance, le 13 décembre 1950, le Conseil a élu au scrutin secret les Etats suivants au Conseil d'administration du Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance:

<sup>12</sup> Voir les documents E/1862 et E/1863.

<sup>13</sup> Voir la 435ème séance du Conseil.

<sup>14</sup> Document E/L.123.

<sup>15</sup> Voir le document E/1855/Rev.1.